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Istungit juhatas: komisjoni esimees Aleksei Šatov 

Protokollis : vallakantselei nõunik Mari-Ly Häitson 

Istungist võtsid osa: komisjoni esimees Aleksei Šatov, ja komisjoni liikmed Jüri Alter , 

Eduard Hmeljov, Kristi Lambing, Käti Teär-Riisaar, Mati Vetevool ja Viktoria Visbek 

Puudusid: komisjoni aseesimees Jaan Alver ja komisjoni liige Hannes Kasemaa . 

Koosolekust võttis kutsutuna osa: vallavanem Jaanus Saat 

 

Aleksei Šatov tutvustas päevakorda, mis kinnitati ükshäälselt (7 poolthäält).  

 

PÄEVAKORD: 

 

PÄEVAKORRAPROJEKT: 

 

1. Lääne-Harju valla 2021.aasta eelarve, II lugemine ja kinnitamine 

Ettekandja: vallavanem Jaanus Saat 

2. Lääne-Harju valla tunnustamise kord, II lugemine ja kinnitamine 

Ettekandja: vallavanem Jaanus Saat.  

3. Kohalalgatatud küsimused ja informatsioonid. 

 

 

1. Lääne-Harju valla 2021.aasta eelarve, II lugemine ja kinnitamine 

Kuulati  Jaanus Saat´i ettekannet 

Muudatusettepanekuid tähtajaks volikoguliikmetelt ei laekunud. 

Vallavalitsuse poolsed muudatusettepanekud puudutavad ennekõike lasteaedade ja koolide 

palgafonde: 

Paldiski lasteaed Naerulind maha 30000 eurot, kuna käesoleva aasta numbrite põhjal ei ole nii 

palju palgaraha vaja. Klooga lasteaialt maha 12000 eurot, millest osa Klooga koolile. Padise 

lasteaiale juurde 30000 eurot seoses HEV rühma avamisega. Paldiski Ühisgümnaasiumile 

juurde 42000 eurot seoses käesoleva aasta septembris käivitunud tugipesade süsteemiga- 

töötajate töötasud. Paldiski Vene põhikoolile juurde 84000 eurot palgafondi, kuna õpilaste arv 

on suurenenud, õpilasi on tulnud Ämari, Rummu ja Keila koolidest, lisandunud on 

paralleelklasse. Klooga koolile juurde 58000 eurot seoses tugipesaga. Laulasmaa koolile 

juurde 20000 eurot, spordihoone administratiivtöötajate töötasud. Risti koolile juurde 40000 

eurot ja Vasalemma põhikoolile 20000 eurot seoses tugipesadega. Gümnaasiumi realt maha 

50000 eurot, millest 42000 eurot läks Paldiski Ühisgümnaasiumile. 

Tugikeskusele tuleb juurde 18000 eurot majanduskulude realt personalikuludeks seoses 2. 

korruse avamisega. 



Majanduskulude all teedele ja tänavatele juurde 6000 eurot, jäätmekäitluselt maha 12000 

eurot, avalike alade puhastusele juurde 31000 eurot, muu keskkonnakaitse alt maha 17000 

eurot, tänavavalgustusele juurde 50000 eurot (selle all ka uued rajatavad objektid), 

puhkepargid ja mänguväljakud alt maha 56000 eurot. 

Reservi alt tõstame 90000 eurot investeeringute plokki jooksvate investeeringute katmiseks. 

Investeeringute all läheb maha 43000 eurot Kloogaranna küla Üleoja tee teekoridor ja 

kruusast teealune ehitus, kuna investeering on läinud tunduvalt kallimaks ja hetkel vastavad 

vahendid projekti elluviimiseks puuduvad. 

 

OTSUSTATI:    

7 poolthäälega 

 

1.1. Suunata eelnõu „Lääne-Harju valla 2021.aasta eelarve“ volikogule II lugemisele ja 

kinnitamisele. 

 

A. Šatov: Järgmine punkt on Lääne-Harju valla tunnustamise kord, II lugemine ja 

kinnitamine. Eelnõus on kirjas I lugemine, palun see parandada. 

 

2. Lääne-Harju valla tunnustamise kord, II lugemine ja kinnitamine 

Kuulati  Jaanus Saat´i ettekannet 

Haridus-, kultuuri- ja spordikomisjonilt laekus kaks ettepanekut:  

1. § 3 lg 3 täpsustada sõnastust „Aukodaniku nimetus antakse üks kord aastas ühele isikule. 

Aukodaniku nimetus võidakse jätta välja andmata sobiva kandidaadi puudumisel.“.  

2. § 7 lg 1 täpsustada sõnastust „Vallavalitsus võib välja anda valdkondlikke tunnustusi 

kultuuri-, spordi-, hariduse- ja muudes valdkondades silmapaistnud isikute ja tegude 

tunnustamiseks (s.h edukas esinemine konkursil, olümpiaadil, võistlusel, kooli lõpetamine 

suurepäraste tulemustega, tegevusjuubelid) ja korraldada valdkondlikke tunnustuskonkursse 

(kaunima küla, kodu jne väljaselgitamiseks).“ 

Määruse järgi tuleb esitada kandidaadid 1. detsembriks, erandkorras lükkame 1. jaanuari 

peale. Esimesed tahaks välja anda veebruaris, Vabariigi aastapäeva puhul. 

K. Teär-Riisaar: ettepanek, et §5 lg 2 lisada sõnastuse lõppu juurde „seltsile või 

mittetulundusühingule“. 

A. Šatov: § 3 lg 3 täiendada, et vaid ühele isikule üks kord aastas. 

§ 4 lg 1 on kirjas, et teenetemärk antakse füüsilisele ja teeneteplaat juriidilisele isikule. 

Kavandil on plaadi peal kirjas „ees- ja perekonnanimi“, palun see muuta „juriidilise isiku 

nimeks“. 

Määruses kirjas, et ettepanekute tegijad on füüsilised ja juriidilised isikud. Kas meie registris 

olevad isikud või võivad ka mujalt olla? 

J. Saat: Võivad olla ka mujalt, toon näiteks, et Keilas on Lääne-Harju Lasterikaste Liit, 

kellega teeme koostööd, siis oleks ka nendel soovi korral võimalus kandidaate esitada. 

A. Šatov: Kes teeb valiku? Otsustamine peaks olema konkreetsemalt kirjas. Kui on nt 50 

ettepanekut, siis volikogus võtaks nende läbivaatamine liialt palju aega. 

J. Saat: Vallavalitsus vaatab läbi, teeb esimese otsuse ja suunab volikogu vastavale 

komisjonile, näiteks haridus-, kultuuri- ja spordikomisjonile läbi vaatamiseks ja seisukoha 

võtmiseks.. 

A. Šatov: Siis peame  panema ka määrusesse kirja, et eelotsuse (eelistuse) teeb vallavalitsus ja 

suunab seejärel volikogu komisjonile. Komisjon vaatab vallavalitsuse eelistuse(d) läbi ja   

esitab oma seisukoha volikogule. Seejärel volikogu oma istungil kinnitab/ei kinnita komisjoni 

ettepaneku. 



A. Šatov: Teen ettepaneku lisada kavandid määruse juurde lisana, mis oleks määruse 

lahutamatuks osaks. Kavandil peaks olema lühike kirjeldus, mida see endast kujutab, näiteks 

materjal, millest on kavand tehtud (hõbe, pronks, puit jms), kas on kasutatud emaili või värvi 

jne, et igal aastal oleks üks ja sama kavand, mis jääks etalonkujutiks kogu määruse 

kehtivusperioodiks.  

Vajadusel saab volikogu teha määruse muudatuse.. 

Palun arutlege vallavalitsuses veel seda, kui kandidaate võivad esitada füüsilised ja 

juriidilised isikud  „üle Eesti“, siis kes konkreetselt läbi töötab avaldused. 

J. Saat: Vaatame läbi, lisame. 

J. Alter: Kas märgi (kavand 45mm) teinud kunstnik vaataks kujunduse üle, hetkel 

taustaelemendid võtavad liiga palju tähelepanu, seda võiks proovida vähendada, et vapi osa 

tõuseks rohkem esile. 

 

OTSUSTATI:    

7 poolthäälega 

 

2.1. Suunata eelnõu „Lääne-Harju valla tunnustamise kord“ volikogule II lugemisele ja 

kinnitamisele.  

 

16:23 lahkus saalist Jaanus Saat. 

 

3. Kohalalgatatud küsimused ja informatsioonid 

 

Küsimusi ei olnud. 

 

Järgmine komisjoni koosolek toimub juba uuel aastal, esmaspäeval, 18.jaanuaril 2021.a. kell 

16.00, koha osas vaatame jooksvalt, kui olukord koroonaviirusega riigis normaliseerub, saab 

teha väljasõidukomisjoni, kui ei, siis Paldiskis volikogu istungite saalis. 

 

Komisjoni esimees soovis kõigile häid jõule ning meeldivat aastavahetust ning kuulutas 

koosoleku lõppenuks. 

 

Aleksei Šatov 

(digiallkirjastatud) 

haridus-, kultuuri- ja spordikomisjoni esimees 
 

 


